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Sinteza articolului 

- Nume importante, la 
Conferința 
Națională de Drept 
Penal și Procedură 
Penală, care a fost 
găzduită de 
Universitatea 
„Ștefan cel Mare” 
Suceava 

radiotop.ro 
16.06.25 

- În opinia avocatului Mihai Ștefănoaia, lector universitar doctor în cadrul 
Facultății de Drept Suceava, Conferința Națională de Drept Penal și 
Procedură Penală găzduită la finele săptămînii trecute de Universitatea 
„Ștefan cel Mare” a fost un succes. 
În cadrul unei emisiuni la Radio Top, domnul Ștefănoaia a explicat 
despre ce a fost vorba, spunînd: „Evenimentul este în felul următor 
organizat: există cele cinci volume de explicații ale Codului Penal. 
Primul volum a fost lansat la Academia Română, pentru că aceste cinci 
volume, această ediție se publică sub coordonarea domnului Tudorel 
Toader, dar sub egida Institutului de Cercetări Juridice din cadrul 
Academiei Române. Și atunci, primul volum s-a lansat la Academia 
Română, al doilea s-a lansat la Universitatea Ovidius din Constanța, al 
treilea la Universitatea Ștefan cel Mare din Suceava, bineînțeles, 
Facultatea de Drept fiind cea care a organizat, eu fiind direct responsabil 
de această organizare împreună cu doamna decan, Lia Pascariu, și cu 
doamna profesor Lămășanu Daniela. Am organizat acest eveniment aici, 
la Suceava, iar din punct de vedere organizatoric a fost o reușită”. 
Întrebat despre invitații prezenți, Mihai Ștefănoaia a declarat: ”Invitații 
au fost oarecum aceiași care au fost și la Academia Română, și la 
Universitatea din Constanța. Au fost din toată țara, pentru că sub 
coordonarea domnului Toader, aceste cinci volume au cîțiva, cred că 
sîntem vreo 16 coautori, și în funcție de articolele care ni s-au dat 
oarecum în sarcină le dezvoltăm, le dezbatem acolo și se publică în 
volumul respectiv. Eu, de exemplu, sînt coautor la volumul II și la 
volumul IV. Doamna Lămășanu, colega mea, doamna Daniela Lămășanu 
este coautor la volumul III lansat la Suceava. Inclusiv, doamna Marieta 
Safta a participat la această conferință, fiind unul dintre coautori. 
Doamna Marieta Safta a fost asistent magistrat șef al Curții 
Constituționale, a fost ministru secretar de stat în perioada mandatului 
domnului Tudorel Toader, cînd a fost dumnealui ministru. Aceste 
evenimente, într-adevăr, îl au în prim-plan pe domnul profesor Tudorel 
Toader. Totodată a participat domnul Vasilie Drăghici de la Universitatea 
Ovidius din Constanța, care este de profesie procuror și cel care s-a 
ocupat de dosarul FLOTA în anii 2000 a fostului președinte Traian 



Băsescu. Deci, oameni de mare anvergură. A fost prezentă doamna 
președintă a Curții de Apel Suceava, doamna Titiana Ilieș, a fost doamna 
prim-procuror a Parchetului de pe lîngă Tribunalul Suceava, doamna 
Cristina Ciornei, a fost doamna profesor Buzia de la Galați, prim-
procuror la Parchetul de pe lîngă Tribunalul Galați, a fost domnul Viorel 
Pașca, de la Universitatea de Vest din Timișoara, și domnul Vasilie 
Păvăleanu, care este decanul de vîrstă al Facultății de Drept de la Suceava 
și totodată ctitorul acestei facultăți tinere din cadrul Universității Ștefan 
cel Mare”. 

- Colegiul Medicilor 
Suceava demarează 
în județ o amplă 
campanie de 
conștientizare 
privind importanța 
vaccinării 
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- Județul Suceava se confruntă cu una dintre cele mai scăzute rate de 
vaccinare din România, iar specialiștii atrag atenția asupra nevoii de a 
interveni rapid și coerent, prin demararea unei campanii de 
conștientizare a importanței vaccinării în protejarea reală a comunității. 
Acest mesaj a fost transmis fără la Simpozionului de vaccinologie, 
organizat cu prilejul Zilelor Medicale ale Sucevei – Ediția a XIII-a și 
Congresului Facultății de Medicină și Științe Biologice din cadrul 
Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava. Evenimentul de referință a 
reunit reputați specialiști în domeniile bolilor infecțioase, sănătății 
publice și imunologiei, cu scopul de a promova importanța vaccinării de-
a lungul întregii vieți și de a combate reticența populației față de acest 
instrument esențial de prevenție. 
Dr. Monica Terteliu Băițan, gazda simpozionului, a prezentat o analiză 
realistă a contextului județean, avertizând că Suceava se află într-un 
punct critic privind rata de vaccinare. Aceasta a subliniat necesitatea unei 
campanii publice susținute, menite să informeze, să educe și să reducă 
neîncrederea în actul de imunizare. 
Printre specialiștii invitați, prof. dr. Doina Azoicăi a pledat pentru 
continuitatea vaccinării din copilărie până la vârsta adultă, reamintind 
că Programul Național de Vaccinare oferă acces gratuit chiar și 
persoanelor cu afecțiuni cronice, care au nevoie de protecție 
suplimentară. 
Prof. dr. Oana Săndulescu a adus în discuție nevoia urgentă de vaccinare 
antigripală la adulți, cu precădere utilizarea vaccinurilor cu doză 
crescută, și a oferit recomandări esențiale pentru imunizarea persoanelor 
cu boli autoimune, un segment vulnerabil, adesea neglijat. 
Conf. dr. Corneliu Popescu a oferit o prezentare detaliată a vaccinării 
anti-HPV, subliniind beneficiile majore ale imunizării atât la fete, cât și 
la băieți, pentru combaterea infecțiilor oncogene, într-un demers esențial 
pentru prevenirea afecțiunilor oncologice care pot fi cauzate de infecția 
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cu HPV. 
Șef lucrări dr. Victor Miron a completat seria intervențiilor cu informații 
practice despre vaccinarea pacienților imunocompromiși, explicând cum 
pot fi adaptate schemele de imunizare în funcție de afecțiunile oncologice 
sau hematologice. 
Monica Botocan a subliniat că modul de comunicare a mesajului medical 
este decisiv în acceptarea vaccinării, iar informarea trebuie transformată 
în încredere și acțiune printr-un limbaj empatic, clar și orientat către 
nevoile reale ale pacienților. 
Concluzia generală a simpozionului a fost fermă: ezitarea în fața 
vaccinării poate fi combătută doar printr-un efort coordonat între 
profesioniștii din sănătate, autorități locale și centrale, liderii 
comunităților și instituțiile educaționale, care, prin colaborare, 
informare corectă și comunicare eficientă, pot recâștiga încrederea în 
vaccinare și, implicit, în protejarea reală a populației. 
Dr. Laura Coca, președintele Colegiului Medicilor Suceava, a anunțat 
lansarea unei campanii de conștientizare privind importanța vaccinării 
în județ. Campania va implica activ medicii de familie, Facultatea de 
Medicină și Științe Biologice, autoritățile publice, urmărind recâștigarea 
încrederii în imunizare, esențială pentru sănătatea publică. 

- Mihai Ștefănoaia: 
„Cei care sînt 
angrenați în 
activitatea școlii 
Filadelfia” Suceava 
își dau tot interesul 
pentru ca fenomenul 
de bullying să nu 
existe 
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- Conducerea Liceului Teoretic „Filadelfia” din Suceava este hotărîtă ca în 
școală să nu există bullying și de aceea a organizat o conferință pe această 
temă, la finele săptămînii trecute. Elevilor, profesorilor și părinților care 
au umplut amfiteatrul școlii le-a vorbit despre fenomen conf. univ. dr. 
Mihaela Rus, prodecan pe probleme de cercetare al Facultății din cadrul 
Universității «Ovidius» și președintă a Colegiului Psihologilor din 
România – Filiala Constanța. A luat cuvîntul și avocatul Mihai 
Ștefănoaia, lect. univ. dr. la Facultatea de Drept din cadrul Universității 
„Ștefan cel Mare” Suceava. 
Într-o emisiune la Radio Top, domnul Ștefănoaia a declarat despre 
prezența publicului la eveniment: „Sala a fost arhiplină, pentru că cei care 
sînt angrenați în activitatea școlii Filadelfia, atît la nivel de conducere, cît 
și la nivel de părinți, își dau tot interesul pentru ca acest fenomen să nu 
existe”. 
Mihai Ștefănoaia a adăugat referitor la conferință: „Trebuie să 
conștientizăm, să identificăm o definiție foarte clară a ceea ce înseamnă 
bullying-ul din punct de vedere științific și practic. Cei care sînt în zona 
activităților școlare trebuie să înțeleagă ce este, cum funcționează, cum îl 
distingem și cum putem combate acest fenomen, tocmai pentru ca școala 



Filadelfia să nu ajungă în situația altor unități de învățămînt în care se 
petrec astfel de lucruri”. 
Întrebat dacă au fost prezenți și părinți la întîlnire, domnul Ștefănoaia a 
declarat: „Da, părinți interesați. Chiar au venit ambii părinți din partea 
unui copil. Părinți care erau interesați să cunoască acest fenomen, să-l 
descopere și să vadă care sînt metodele care pot combate acest fenomen. 
A fost, una peste alta, un eveniment de un real succes. În ceea ce privește 
feedback-ul din partea elevilor a fost cît se poate de pozitiv. Au participat 
activ la dezbatere, au pus întrebări, erau foarte curioși”. 

 


